
 ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA  
 CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
 EL DIA 25 DE GENER DE 2007 
   
     Membres assistents: 
      
     Sra.  Maria Dolores Matas Cendra 
     Sr. Jaime Capel Rotger 
     Sra. Lourdes Noguera Bosch 
     Sr. Sebastian Coll Jaume 
     Sr.  Gabriel Coll Barceló 
     Sr. Jaume Pou Reynés 
     Sr. Miquel Bernat Bosch 
                             Sr. Jorge Carrió Frau  
     Sr. Bartomeu Garau Moranta 
     Sr. Antoni Vidal Matas 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint 
hores i cinquanta minuts del dia vint-i-cinc de gener de dos mil set, es reuneix a la Sala 
d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la 
Presidència del Sr. Batle, Miquel Ensenyat Riutort i amb l'assistència dels Senyors 
Regidors que es relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió ordinària i 
en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. 
Assisteix com a Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
 ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la 
Corporació ha de fer qualque observació a l’acte de la sessió ordinària de dia 30 de 
novembre de 2006. 

        No es presenta cap observació, per la qual cosa l’acte es considera 
aprovada. 
 
 CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de 
correspondència, es dóna compte del següent: 
 

- Conselleria d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 154 de dia 
16.01.07, remissió acords devolucions ingressos indeguts. 

- Conselleria d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 155 de dia 
16.01.07, remissió acords baixa liquidacions IBI. 

- Ministeri d’Economia  i Hisenda, registre d’entrada núm. 159 de dia 16.01.07, 
carta de serveis direcció general coordinació financer per accés internet. 

-  Informació sobre implantació i desenvolupament televisió digital terrestre 
(TDT). 

- Conselleria d’Obres Públiques, habitatge i transports, registre d’entrada núm. 
13 de dia 02.01.07, canvi pals informació horaris serveis regulars de transport 
de viatgers per carretera. 

- Conselleria d’Interior, registre d’entrada núm. 16 de dia 2.01.07, pla 
d’autoprotecció estació de servei Es Pineto. 



- IBSALUT, registre d’entrada núm. 3809 de dia 18.12.06, ús centre de dia per 
sessions DG Farmàcia. 

- Conselleria d’Educació i Cultura, registre d’entrada núm. 3810 de dia 18.12.06 
centenari i congrés internacional Llengua Catalana. 

- Conselleria de Salut, registre d’entrada núm. 3816 de dia 19.12.06, informe 
visita inspecció aigua Ses Rotgetes. 

- Conselleria d’Economia, Hisenda i Tributs, registre d’entrada núm. 3824 de 
dia 20.12.06, remissió expedients sancionadors per anotació registre 
conductors. 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3832 de dia 20.12.06, cessió 
taules plàstic. 

- Conselleria de Comerç, Indústria i energia, registre d’entrada núm. 3601 de 
dia 29.11.06, programa de foment d’energia fotovoltaica. 

- Direcció General Biodiversitat, registre d’entrada núm. 3602 de dia 29.11.06, 
autorització aprofitament pins es pla des murtera. 

- Atreyud Sise, SL., registre d’entrada núm. 3605 de dia 30.11.06, informe 
gestió servei atenció primària i centre estades diürnes a serveis socials. 

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 3615 de dia 30.11.06, sol·licitud 
col·laboració per al desenvolupament del projecte de visualització i difusió del 
sistema de serveis socials. 

- Conselleria d’Obres públiques, habitatge i transports, registre d’entrada núm. 
3646 de dia 04.12.06, informació aturades bus línia regular a universitat. 

- Conselleria Immigració i Cooperació, registre d’entrada núm. 3660 de dia 
05.12.06, proposta resolució subvenció acollida i integració població 
immigrada. 

- Conselleria Immigració i Cooperació, registre d’entrada núm. 3781 de dia 
14.12.06, convocatòria ajudes per organització i desenvolupament de 
programes i activitats per acollida i integració població immigrada. 

 
 
 
 DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts 
des de l'últim Ple, els quals són el següents: des de núm. 519/06 fins al 570 /06 i del 1/07 
al 29/07. 
 
 
 

RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM.  561/06 
 
 
 

Atès que per absència no podré exercir les atribucions de Batlia, de conformitat 
amb el que disposen els articles 44 i 47 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre, he resolt:  

 
1er.- Delegar en el primer Tinent de Batle, senyor Sebastian Coll Jaume, l’exercici 

de les atribucions de Batlia. 
 

2on.- La delegació d’atribucions sortirà efectes des de el dia 27 de desembre de 
2006 fins el dia 30 de deseembre de 2006 

 
3er.- Traslladar la present resolució al senyor Sebastian Coll Jaume i procedir a la 

seva publicació. 
 

4t.- Donar compte al Ple en la primera sessió que se celebri. 



 
 Seguidament es dóna compte de la següent Resolució de batlia; 
 
 
 

REVISIO del PADRÓ MUNICIPAL D’HABITANTS a 1 de GENER de 2006 
 

Atès que una vegada finalitzat el procediment per a l’obtenció de la proposta de xifres 
oficials de població, que s’estableix a la Resolució de 16 de desembre de 2003,   el INE 
ens ha comunicat que la xifra de població oficial al nostre municipi, que es sotmetrà al 
Govern para a l’aprovació del Real Decret pel qual es declaren oficials les xifres de 
població a 1 de gener de 2006, és la de 4.546 habitants  

 

Per tot això es  proposa :   Aprovar la revisió anual del Padró Municipal d’Habitants a  1 
de gener de 2006 amb  4.546 habitants. 

 

 
 
 
 BAIXES I DEVOLUCIONS.- El senyor Antoni Vidal Matas, dóna lectura a la 
següent proposta: 
 

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS 
 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a 
continuació, es proposa la baixa dels esmentats rebuts. 
 

Rebut Contribuent Padró Import Motiu baixa 

 

0673000483 Blasco Clar M.T. Escoleta 354,65 Informe S. socials 

0673000568 Blasco Clar M.T. Escoleta 358,56 Informe S. socials 

0673000653 Blasco Clar M.T. Escoleta 327,28 Informe S. socials 
 
 
 
 És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat. 
 
 

PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 
 
 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 



 
 
Referència   Contribuent           Padró/impost     Import  Motiu devolució  
----------  ---------------        ---------------  ------  ------------------ 
 
0041/05    Aleksandrova Yablanska      IVTM          25,56     Baixa 15-06-05  
   

 És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat. 
 
 
 

PROPOSTA BAIXA DE REBUTS 
 
 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la baixa dels esmentats rebuts. 
 
Periode Rebut Titular Concepte Motiu Import  Recar Interes Total 
2004 1208 M Dolores Garcia 

Fernandez 
IVTM Titular 

incorrecte 
51.12 10.22 4.24 65.58 

2005 1253 M Dolores Garcia 
Fernandez 

IVTM Titular 
incorrecte 

51.12 10.22 1.70 63.04 

2004 2157 Juan Nadal Bartomeu IVTM Titular 
incorrecte 

134.42 26.88 10.86 172.16 

2005 2260 Juan Nadal Bartomeu IVTM Titular 
incorrecte 

134.42 26.88 4.17 165.47 

2005 1555 Bartolome Julia 
Sampol 

IVTM Titular 
incorrecte 

107.91 21.58 4.29 133.78 

 
El Sr. Miguel Bernat demanar si ja s’havien aclarit els dos rebuts que no van quedar clars 
a la comissió Informativa. 
 El Sr. Antoni Vidal digué que si que eren dos rebuts de l’escoleta.  
 
 És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat. 
 
 
 
 

RECTIFICACIO INVENTARI.- El senyor batle dóna lectura a les següents 
propostes: 
 
 

P R O P O S T A  
 
 D’acord amb l’art. 17 i següents del Reglament de bens de les entitats locals RD 
1372/1986, 13 de juny i art. 132 de la llei 20/2006, de 15 de desembre municipal i de 
regim local de les Illes Balears, es presenta a la Corporació la rectificació del inventari de 
bens de l’any 2004, que s’adjunta amb les següents modificacions. 
Els elements donats d’alta al patrimoni de l’Ajuntament durant l’any 2004: 



 
EPIGRAF NÚM. 1 INMOBLES 
1/168 Columbaris Cementeri 3.364,00
1/169 Dotació de Serveis IES 189.817,42
1/170 Magatzem c/Ramon Llull núm. 3 546.380,00
1/171 Habitatge plaça Espanya, 3 535.441,00
1/172 Millora abastiment aigua potable 2.526,59
1/173 Camí d’accés  Ses Rotgetes de Canet 100.959,91
1/174 Projecte reparcel·lacióurbanització S.Rotgetes 39.850,26
1/175 Dotació Serveis Ses Rotgetes de Canet 1.416.063,24
1/176 Pou d’Aigua Potable Ses Rotgetes 70.637,55
1/177 Urbanització Jardin de Flores 
EPIGRAF NÚM. 7 BENS MOBLES NO COMPRESOS 
EPIGRAF ANTERIORS 
7/509 Zitzalla Atom 125,28
7/510 Destructora Intimus 630,05
7/511 Separació Centre de Dia 24.710,78
7/512 Jardineres 2.879,82
7/513  Calefacció Biblioteca 5.284,00
7/514 Parc Infantil 7.531,90
7/515 Ordinador Pentium IV 861,55
7/516 Càmara ADL DCX  315,32
7/517 Canon Escaner LIDE 20 56,84
7/518 Projector Benq 1.235,67
7/519 Impresora Brother MFC-3320 242,44
7/520 Plastificadora Brother LX-200 207,64
7/521 Taula Torre 159,69
7/522 Càmara Digital 428,04
7/523 Taula juntes balea td-130 1195,99
7/524 Sis cadires 1169,28
7/525 Armari color beige model Reno 227,97
7/526 Armari color gris model Reno 227,97
7/527 Armari color gris model Reno 161,92
7/528 Armari color gris model Reno 122,27
7/529 Ordinador PIV 2,8 (SERVER) 1032,40
7/530 Ordinador PIV 2,8/512 MB 690,20
7/531 Ordinador CEL 2,6/256MB 555,64
7/532 Escaner BENQ SW2 62,35
7/533 HP Impresora DJ-1220 342,20
7/534 HP Impresora LJ-1010 219,24
7/535 Fons Bibliogràfic 2.686,25
 
 
 
 Elements donats de baixa del patrimoni de l’Ajuntament, són els següents: 
 
7/9      Màquina escriure Olivetti ET 2300 
7/102 Una màquina enquadernadora 
7/103 Una màquina enquadernadora Gestener  
 



La Comissió de Comptes informa favorable . 
 
 
 

P R O P O S T A  
 D’acord amb l’art. 17 i següents del Reglament de bens de les entitats locals RD 
1372/1986, 13 de juny i art. 132 de la llei 20/2006, de 15 de desembre municipal i de 
regim local de les Illes Balears, es presenta a la Corporació la rectificació del inventari de 
bens de l’any 2005, que s’adjunta amb les següents modificacions. 
 
  
 Els elements donats d’alta al patrimoni de l’Ajuntament durant l’any 2005: 

 
EPIGRAF NÚM. 1 INMOBLES 
1/178 Dotació serveis accés IES 
1/179 Línia aigua Edar 
1/180 Línia fang Edar 
1/181 Millora xarxa abastiment 
1/182 Asfalt carrers 
1/183 Columbaris i reforma cementeri 
1/184 Terreny plaça Església, 18 
1/185 Terreny plaça Església, 7 
EPIGRAF NÚM. 5  VEHICLES 
5/15 Fiat Ducato (centre de dia) 3287-DYS 
5/16 Xsara Picasso (Policia Local) 8540-DDK 
 
EPIGRAF NÚM. 7 BENS MOBLES NO COMPRESOS 
EPIGRAF ANTERIORS 
7/536 Armari  amb portes 
7/537 Impresora Oki C3100 
7/538 Un ordinador PCI ord. Cel. 2.8 i monitor TFT 
7/539 Un monitor TFT 17” 
7/540 Riello Sai Win Log 400 VA 
7/541 Fons bibliogràfic 
7/542 Ordinador PCI ord. AMD duron  2,4 
7/543 Ordinador PDI ord. Semprom 2,4 
 

 
 La Comissió de Comptes informa favorable. 

 
 
 
 
 

P R O P O S T A 
 
 
Degut a les diferents interpretacions que s’ha donat el catàleg de Fodesma respecta de la 
titularitat pública dels camins de s’Esgleieta per la present venc a proposar el ple el següent 
acord: 



 
1.- Aprovar donar d’alta al patrimoni municipal de l’Ajuntament d’Esporles el següent bé: 
EPIGRAF NÚM. 1 INMOBLES 
1/86 CAMI DE S’ESGLEIETA D’UNS 2.800 M2. 
 
2.- Notificar el veïns del present acord 
 

La Comissió de Comptes informa favorable.  
 
  El Sr. Jaume Pou digué que efectivament estava d’acord amb que s’incloguessin i que 
havia estat iniciativa seva, ja que estaven a les NNSS d’Esporles però no eren els 
mateixos del Catàleg de FODESMA.  
   El mateix temps demanar d’incloure una esmena en el sentit de que també s’inclogués 
el camí transversal.  

Sotmeses a votació les propostes amb l’esmena, son aprovades per unanimitat. 
 
 
 
 VENDA SOLAR.- Es retira de l’ordre del dia. El Batle explicar que volia enviar la 
documentació al Consell de Mallorca abans de porta-ho a ple. 
  
 
 

MODIFICACIÓ ORDENANÇA RESIDUS.- El senyor Batle dóna lectura a la 
següent proposta: 
 
 
PROPOSTA DE MODIFICACIÓ ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA DE LA 
GESTIÓ DELS RESIDUS DE LA CONSTRUCCIÓ I DEMOLICIÓ 
 
 
   1.- En compliment de allò disposat a l’art. 15 a 19 del R.D. Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març pel que s’aprova el text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i vists 
els informes tècnics i econòmics  a que es refereix l’art. 25 de la mateixa, venc a proposar 
el Ple de l’Ajuntament: 
 
   Aprovar amb caràcter provisional,  la modificació de l’ordenança municipal reguladora 
de la gestió dels residus de construcció i demolició, en els següents extrems: 
 
   Suprimir a l’ordenança totes aquelles referències  a formalitzar fiances per obres 
menors. I més concretament a art. 3. punt 3. Dipositar una fiança a l’Ajuntament, en cas 
d’obra menor, o. 
 Que ha de dir: l’  Art.3………   
3.- Dipositar una fiança al Consell de Mallorca, en el cas d’obra major, en el moment 
d’obtenir una llicencia municipal, l’import de la qual serà d’un 125% dels costos estimats 
corresponents a una adecuada gestió de residus generats en l’obra per mitjà del certificat 
de l’autor del projecte. En aquells casos en què es demostri la dificultat per preveure el 
volum de residus, l’import de la fiança serà d’un 0,15% del pressupost total de l’obra 
sotmesa a llicencia. Quan l’Administració tingui constància que la valoració econòmica 
del cost d’una gestió adecuada dels residus generats o el pressupost de l’obra no 
s’adapten a la realitat, o detecti algun defecte en la base de càlcul, podrà efectuar una 
valoració econòmica addicional, que serà la que es tindrà en compte per calcular l’import 
de la fiança. 
 



 
DISPOSICIÓ FINAL 
 
La present Ordenaça fiscal entrerà en vigor el dia següent de la seva publicació en 
“bolletí Oficial de la Comunidat Autònoma de les Illes Balears” i començarà a aplicar-se el 
mateix dia, permaneixent en vigor fins la seva modificació o derogació expressa. 
 
2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la Llei 39/88, el present acord 
provisional, s’exposarà al públic pel termini de trenta dies, a fi que els interessats puguin 
examinar l’expedient i presentar les reclamacións que estimin oportunes. En cas de que 
no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà definitivament aprovat i s’exposarà en el 
BOIB. 
 
És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat 
 
 
 
 
 
 MOCIÓ DEPURADORA ESPORLES.- El senyor Batle demanar tractar per 
urgència la moció,  
  El Sr. Miguel Bernat digué que lògicament votarien a favor, però realment no era una 
moció d’urgència, que no havia anat a la comissió informativa, que els punts de l’ordre del 
dia anaven i  venien i que no era seriós. 
   El Sr. Batle digué que era un tema prou delicat que mereixia tota l’atenció i que no es 
tinguessin tots els informes etc. No es podia portar a la comissió i per altre banda evitar 
un ple extraordinari ho veia correcte. 
és sotmet a votació la urgència i es aprovada per unanimitat. 
 
  

ANTECEDENTS 
 
 La Depuradora d’Esporles, de titularitat municipal, data de l’any 1976. El 
tractament és per fangs actius. Des de la seva construcció no s’ha variat substancialment 
la línia de tractament ni ha estat sotmesa a ampliacions posteriors per tal d’adaptar-se al 
creixement de la població de servei. Puntualment s’han realitzat petites actuacions de 
millora de les instal·lacions, la darrera d’elles executada a l’any 2005 consistent en la 
millora del sistema d’assecament de fangs. L’estació depuradora es troba obsoleta i 
infradimensionada per les càrregues i volums a depurar, essent el procés més limitant la 
decantació secundària. 
 L’abocament es realitza al torrent d’Esporles. Al llarg del recorregut pel llit del 
torrent es produeix infiltració i, en funció de la permeabilitat dels materials que afloren, un 
major o menor risc de contaminació de les aigües subterrànies. Dins la categoria 
d’abocament a torrent, contemplada a la normativa vigent, es considera que es produirà 
una dilució de la càrrega contaminant; aquest cas no s’adapta al règim hídric dels torrents 
de les illes ja que aquests llits transcorren gran part de l’any eixuts, no existint dilució de 
la càrrega contaminant. 
 L’analítica disponible d’aquestes aigües tractades indica que la qualitat de l’efluent 
no és adequada pel seu abocament a torrent, donat que no supera els valors establerts 
en l’article 2 del Decret 13/1922 de la Comunitat Balear. Pel que fa als valors màxims de 
concentració de nutrient (nitrogen i fòsfor) per abocament a zones sensibles a 
l’eutrofització, segons les mateixes fonts, supera els límits establerts. La potencialitat de 
contaminació global d’aquest abocament es troba dins la qualificació de moderada – alta. 
Donat que existeixen indicis de possible contaminació de pous aigües a baix, es 
considera necessari emprendre actuacions immediates. 



  
 El 19 de març de 2003, el Ple de l’Ajuntament d’Esporles acordà l’adhesió al 
“proyecto de saneamiento de la zona de protección del manantial de la Font de laVila, de 
la síquia den Baster y la galeria de captación en el valle de San Pedro, asi como el 
acuifero del Pla de Palma”, aprovat per l’empresa EMAYA, SA, mitjançant acord del 
Consell d’administració de l’empresa de data 23 de setembre de 2002. 
 
 Actualment el projecte resta parcialment executat. La segona fase d’aquest 
projecte, sense executar, afecta a les aigües residuals produïdes al terme municipal 
d’Esporles, consistent en la conducció de les aigües al llarg del torrent d’Esporles, i 
abocament a les instal·lacions de depuració de Palma. D’aquesta actuació es deriven 
varies conseqüències de caire medi ambiental i socioeconòmic que cal tenir en 
consideració: 
 
 D’una banda, tot i que la situació actual no permet un aprofitament directe per 
captació des del torrent, la infiltració natural d’aigües al llarg del seu curs produeix la 
recàrrega indirecta de pous relativament superficials, ubicats a les proximitats del llit. 
 
 Es previsible que, en cas de deixar d’aportar els aproximadament 0,28 Hm3/any 
d’aigua procedent de la depuradora, la capacitat d’extracció d’aquests es trobi afectada. 
 
 Amb la conducció de les aigües residual cap a Palma es tanca la possibilitat de 
l’aprofitament directe de l’aigua tractada per a reutilització, ja sigui en reg d’arbres fruites i 
jardins públics o en altres usos urbans. 
 
 Per tot això, i en execució de les competències que li atorga la Llei de bases de 
règim local la qual diu, article 25.2 que exercitarà en tot cas competències en...I)... 
tractament d’aigües residuals, venc a proposar al Ple de l’Ajuntament d’Esporles que 
adopti els següents, 
 
 

ACORDS 
 
 1.- Iniciar la tramitació, amb caràcter d’urgència, de sol·licitud a la Conselleria de 
Medi Ambient pel finançament de la construcció d’una nova estació de depuració de les 
aigües residuals a un nivell secundari i terciari, pel nucli d’Esporles via indemnització per 
obres e instal·lacions de depuració d’aigües residuals, segons estableix el Decret 51/1992 
de 30 de juliol (bocaib n 98 de 15/08/1992). 
 
 2.- Sol·licitar a la Direcció General de Recursos Hídrics la revocació a EMAYA de 
la indemnització corresponent al projecte no executat, per tal que part de la inversió 
prevista en aquest, de més de 4 milions d’euros es destini a provar la indemnització per 
una nova EDAR a Esporles. 
 
 3.- Iniciar els tràmits davant la Conselleria de Medi Ambient i a nom de 
l’ajuntament la concessió administrativa de les aigües tractades per a la seva reutilització, 
una vegada que l’estació depuradora compleixi amb les condicions de tractament 
establertes. 
 4.- Per tal de minvar el risc de contaminació, sol·licitar amb caràcter d’urgència, la 
col·locació immediata d’un sistema d’afinament posterior al secundari actual. 
 5.- Facultar al batle a realitzar les gestions oportunes per donar compliment 
d’aquests acords. 
 
  El Sr. Miguel Bernat digué que les havien tornat a enganar, que l’informe era de dia 12 
de gener. 



  El Sr. Batle digué que a més havien de tenir una entrevista amb el tècnic i aquesta havia 
estat posterior a la comissió. 
 
  El Sr. Jaume Pou digué que el any 2003, sense cap vot en contra va ser aprovat  
adherir-se el projecte de EMAYA, hi havia estat presentat en temps i forma i el Sr. Pere 
Trias deia que s’estendrien per que no havien tingut temps d’informar-se. Però el seu 
grup  votaria en contra, per que canviar en aquest moments podia portar conseqüències, 
per que el projecte s’havia fet contant amb Esporles, les canonades més grosses etc. A 
més Ses Rotgetes i S’Esgleita si es feia la canonada també podien participar, si no 
quedaven excloses. 
   El Sr. Batle digué que havien fet gestions amb la gerent de medi ambient, qui havia 
informat el respecte, que era prou interessant el tema de les aigües depurades, per que 
Esporles no es podia beneficiar de la seva venda, si EMAYA ho feia?. 
   Per altra banda digué que i havia el tema de la Font d’en Bester, que la comunitat de 
regants estaven damunt el tema i que entenien que la canonada no era compatible amb 
els seus interessos. 
   El Sr. Jaume Pou  digué que el 2003, es negociar el retorn i l’agua podia ser 
reutilitzada, que era interessant convenia aquests temes. 
  Que les NNSS d’Esporles indicaven clarament que aquestes aigües no podien ser 
utilitzades per camps de Golf, que quins veïns estaven interessats en la compra de 
l’aigua?. 
   Que no seguir el projecte pot portar conseqüències a l’ajuntament. 
    Demanar si de la comunitat de regants de la Font d’en Bester s’ha havia presentat 
qualque escrit. 
     Digué que en dos anys, entenia que no havien fet moltes gestions per l’aigua, que el 
seu grup si que havien estudiat seriosament el tema i que apostaven per portar l’aigua a 
Palma i negociar el retorn. 
      El Sr. Batle digué que el Sr. Jordi Carrio i ell mateix quan havien anat a la conselleria 
de Medi Ambient i la possibilitat de conveniar el retorn no hi era. Que mai es finançaria el 
100% , ni per la Conselleria d’agricultura ni altre, que es podia aconseguir el 50% de fons 
europeus la resta era privat. 
       Que Ses Rotgetes i S’Esgleieta era més fàcil portar les aigües cap a Esporles que 
cap a Palma.    
        Que el problema el tenia l’ajuntament d’Esporles no EMAYA. 
         Referent a la comunitat de Regant de la Font d’Es Bester, no hi havia cap escrit 
eren repetides visites a la Batlia dels seus representants. 
         El Sr. Jaume Pou li digué que no estava prou informat per gestionar el tema. 
         Que la Conselleria d’agricultura si pagava el 100% a la comunitat de regants. 
          El Batle li respongué que això només ocorria si eren del mateix color polític. 
          El Sr. Pou digué que quan mirava per Esporles , no mirava el color polític, i que 
mires no fos que no sabes negociar. Que ell havia aconseguit un poliesportiu degut ala 
bona gestió. 
           El Sr. Batle digué que s’estalviava els comentaris de la gestió. 
           El Sr. Gabriel Coll demanar com podia exigir a l’empresa EMAYA que retornés els 
diners  del que no havia executat. 
           El Batle li respongué que no més la part de cap Esporles. 
            El Sr. Gabriel Coll digué que podia entendre que el projecte no les acabes de fer 
el pes, que les instal.lacions fossin obsoletes etc. Però entenia que el debat depuradora 
canonada ja estava enllestit. 
            Per altre banda la solució de la depurador no arreglava ni Ses Rotgetes ni 
s’Esgleita. I podia ser una solució definitiva al problema creat pel pla Territorial amb les 
foses sèptiques, si s’enviava cap a Palma. 
  
 
 



 
 És sotmet a votació la proposta i és aprovat amb el següent resultat: 
 

- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS-PSM i dos (2) PSOE 
- Cinc (5) vots en contra, quatre (4) PP i un (1) UM. 
 
 
 
 
 
MOCIO PP.- El senyor Miquel Bernat demanar tractar per urgència a la següent 

moció. Es sotmet a votació la urgència és aprovada per unanimitat. 
 
 
D. Miquel Bernat Bosch, Portaveu del Grup Municipal Popular a l’Ajuntament 

d’Esporles, en nom i representació del mateix i d’acord a l’establert en els articles 91.4 i 
97.3 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals 
de 1986, per raons d’urgència, eleva al Ple de la Corporació per al seu debat la següent 
 

MOCIO 
 
 En el ple extraordinari del 17 d’octubre de 2006 es va aprovar amb els vots a 
favor del PSM i PSOE el pressupost de l’Ajuntament corresponent a l’exercici 2006, i per 
tant es va ratificar l’aprovació del pressupost de les entitats que depenen del mateix. 
Entre ells es trobava el pressupost del Patronat Municipal de Cultura, Esports i Temps 
Lliure, per un import de 20.000 €. 
  
 Vist que en el dia d’avui 25 de gener de 2007, encara no s’han abonat les 
subvencions compromeses a l’any 2006 amb les distintes associacions, i que això pot 
crear una situació molt delicada per la continuïtat d’aquestes. 
 
 Vist que encara no s’han convocat les associacions per què presentin el 
pressupost de 2007, així com ja s’havia fet els altres anys, i que això pot comprometre la 
execució de les distintes activitats per part d’aquestes entitats durant l’any 2007. 
 
 Per això es sotmet a la consideració del Ple l’aprovació dels següents acords: 
 
 Insta el batle a ordenar de maner urgent i immediata l’abonament a les distintes 
associacions de les subvencions pertinents, corresponents a l’exercici 2006. 
 Insta el batle a convocar de manera urgent a les associacions per sol·licitar les 
subvencions del 2007. 
      El Sr. Miguel Bernat digué que hi havia un desconcert per part de les associacions 
que no havien cobrat les subvencions, que moltes d’elles havien suportat el pressupost 
del projecte i era molt pesat. 
       El Sr. Batle digue que la llei de subvencions havia canviat i que no es podia fer com 
abans, que havien de suportar el 100% del projecte i una vegada justificat se lis pagava. 
        El Sr. Miguel bernat digué que havia quedat molt bé però no es resolia el problema 
de les associacions i pel que sabia des de el setembre ja s’havien presentat les 
justificacions i demanava copia de les associacions que haguessin cobrat i del estat de 
totes les subvencions a data d’avui. 
          La Sra. Lourdes Noguera digué que segons l’havia informada el Sr. Pere Auli, no 
era el primer any que passava. 
          El Sr. Gabriel Coll digué que no sabia si estaven pagades o no, que esperava 
l’informa, però que hi havia altres associacions que no estaven al Patronat, que eren 



partides molt més petites que si que havien presentat les factures i sàvia certament que 
no havien cobrat. 
  El Sr. Batle digué que si la justificació no s’havia fet amb els paràmetres que tocaven i 
no estaven degudament justificades, no s’havien pagat. 
 El Sr. Gabriel Coll demanar d’afeixir a la Moció la següent esmena:  

- Altres Associacions de Veïns  que per motiu de festes o altres, no les hagin 
estat abonades les factures. 

El Sr. Batle digué que la moció estava totalment fora de lloc i per aquest motiu 
votarien en contra.  
 
 
 És sotmet a votació la proposta amb l’esmena i no es aprovada amb el següent 
resultat de la votació: 
 

- Cinc (5) vots a favor, quatre (4) PP i un (1) UM 
- Sis (6) vots en contra, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES.-  
 
- El Sr. Jaume Pou demanar si ja estava renovada l’operació de tresoreria, 

l’import i les condicions?, per escrit. 
- Demanar l’informa jurídic respecte dels camins rurals del sobrant del POS, 

que el Consell de Mallorca havia dit que eren nostres. 
- Respecta de la Depuradora digué que entenia que tot el que s’havia muntat el 

voltant de la mateixa era una operació de maquillatge, taules redones amb un 
moderador que era geòleg, el Sr. Rodriguez Perea etc. 

- El Sr. Batle respongué que els comentaris els faria al proper ple. 
Que es passaria per escrit l’operació de tresoreria. 
Que l’expedient del sobrant del POS 2006, li havia estat denegat a aquest 
ajuntament. 
- El Sr. Gabriel Coll fer un prec dient que vistes les neteges desmesurades a la 

zona de les Rotgetes , si es podia fer igual amb els comerciants d’Esporles, ja 
que pareix a ser que no es suficient la recollida, posar un dia més etc. 

- La Sra. Dolores Matas 
  Digué que entenia que l’equip de govern justificava la seva mala gestió donant 
les culpes als altres. 
  Per que no hi havia hagut festa de Nit Bona? 
  Com esta el tema de GESA a l’escola infantil? 
  Les comissions del Centre de Dia, abordatge juvenil etc. que es van crear a 
petició vostra , per que no es convoquen? 
El Sr. Jaume Capel demanar 
 De qui era la maquina que fa net i que costava per hora?. 
 L’increment dels 18.000 euors a la factura del fems, incrementara el rebut?. 
La Font de Son Trias tira aigua damunt l’asfalt, s’arreglarà?. 
Demanar una relació del control dels cans. 
El Sr. Miguel Bernat demanar 
Com estava la famosa UA4? 
Com estava el tema del plet Centre de Dia? 
Com era que no s’enviaven les actes de les Juntes locals de Govern?. 
En l’anunci marca Volvo hi va intervenir personal de l’ajuntament i si era així, qui 
havia assumit els costos? 
El carrer de ca l’Onclo,  ja vaig dir que un cotxe no hi passa, per que es passa per 
ca el veï?. 



Fer un prec de que  no estigues un justificant d’una nomina penjada al registre 
d’entrades del mes d’octubre. 
Respecta de la Casa del Poble, quines passes s’han fet i si hi ha alguna 
sol.licitud, poder tenir la documentació damunt el tema. 
 El Sr. Batle li digué que la Bibliotecària li passaria. 
 Respecta del microones, que es va demanar que s’entregués el dia següent i no 
va ser així, per que i quin dia es va entregar?. 
Surt de la sala el Sr. Sebastia Coll. 
A la carretera sempre hi ha cotxes aparcats, però la maquinaria de podar arbres 
sense la deguda senyalització no hi havia quedat mai, per que?. 
El Sr. Tomeu Garau respongué respecta de la UA4, que pareixia que aquesta 
setmana quedaria  solventat i esperava que el mes de febrer ja estaria. 
El Sr. Carrió digue que s’havia fet una reunió amb el comerços per fer una 
recollida especial, els divendres que aquesta setmana estava previst començar. 
 Entra a la sala el Sr. Sebastià Coll. 
- El Sr. Gabriel Coll demanar si la recollida de paper i cartró era porta a porta o 

per portar-ho a un lloc determinat? 
- El Sr. Carrió porta a porta només un pic. 
- El Batle digue que a ses Rotgetes el rebuig. 
- El Sr. Carrió digué que el cost per dia de la maquina era de uns 64  euros i 

103 euros. 
- Respecta de la Font de Son Trias que s’arreglaria. 
- El Sr. Bernat digué que demanava una vegada més la factura del pont de 

Fusta , volia copia de l’asseguradora i si havia pagat. 
- La Sra. Lourdes Noguera contestar el voltant de la carpa de Nit Bona, que no 

hi havia hagut cap entitat que la volgues portar. 
- La Sra. Matas li respongué que si era l’unic motiu. 
   Se li respongué que si. 
Respecta de la comissió d’abordatge que es convocaria. 
Pel que feia a l’anunci de la casa Volvo, que la policia local havia estat el cas i que 
la casa Volvo havia assumit els costos. 
El Sr. Bernat demanar per escrit el que havia pagat la casa VOLVO. 
Pel que feia als 18.000 euros d’augment del fems encara s’estava negociant amb 
l’empresa. 
Respecta del carrer de ca l’Onclo que s’havia parlat amb la propietat i que havien 
quedat que temporalment hi passarien, fins que l’expedient s’arreglés. 
 

 
 
 
 
 
 
 
      Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-dos hores , 
el senyor batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la Secretària 
en donc fe, i amb el seu Vist i Plau estenc la present Acta al lloc i la data assenyalats a 
l’encapçalament. 
 
 
 Esporles, 25 de gener de 2007 
  El batle,                 La secretària, 
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